



DR. AHMAD E. AL-HOULI
Professor

ae.alhouli@paaet.edu.kw

أ.د. أحمد إبراهيم الهولي
أستاذ

Resume

Faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 1999. His interest in Foundation of Education & Early childhood education.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 1999. تتمثل اهتماماته الرئيسية في أصول التربية والطفولة المبكرة.

Education

المؤهلات العلمية

1999	PhD in social foundation.	1999	دكتوراه في أصول التربية.
1994	Master's degree in social foundation.	1994	ماجستير في أصول التربية.
1987	Bachelor's degree in Education.	1987	بكالوريوس في التربية.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2023	Head of the Department of Educational Assets and Administration, College of Basic Education, Public Authority for Applied Education and Training.	2023	رئيس قسم الأصول والإدارة التربوية ، كلية التربية الأساسية ، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2022	Professor at the Department of Educational Assets and Administration at the College of Basic Education. Public Authority for Applied Education and Training.	2022	أستاذ في قسم الأصول والإدارة التربوية، كلية التربية الأساسية، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2021	Head of the Department of Educational Assets and Administration, College of Basic Education, Public Authority for Applied Education and Training.	2021	رئيس قسم الأصول والإدارة التربوية ، كلية التربية الأساسية ، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2017	Deputy of the Department of Educational Assets and Administration, College of Basic Education, Public Authority for Applied Education and Training, Kuwait.	2017	نائب قسم الأصول والإدارة التربوية، كلية التربية الأساسية، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، الكويت.
2012	General Guide for Kindergarten in the Department of Fundamentals and Educational Administration, College of Basic Education, Public Authority for Applied Education and Training, Kuwait.	2012	مرشد عام رياض الاطفال في قسم الاصول والادارة التربوية، كلية التربية الأساسية، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، الكويت.
2007		2007	أستاذ مشارك في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية. الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

2007	Associate Professor at the Department of Educational Assets and Administration at the College of Basic Education. Public Authority for Applied Education and Training.	1999	أستاذ مساعد في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية. الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
1999	Assistant Professor in the Department of Educational Assets and Administration at the College of Basic Education. Public Authority for Applied Education and Training.	1999	دكتوراه في الفلسفة في أصول التربية، جامعة PITTSBURGH الولايات المتحدة الأمريكية.
1999	Doctor of Philosophy in Pedagogy, University of Pittsburgh, USA.	1994	ماجستير في الطفولة المبكرة، جامعة TOLED، الولايات المتحدة الأمريكية.
1994	MA in Early Childhood, TOLED University, USA.	1987	مدرس علوم ورياضيات في مدرسة يوسف صالح العمر الابتدائية، الكويت.
1987	Science and Mathematics teacher at Yousef Saleh Al-Omar Primary School, Kuwait.	1987	بكالوريوس كلية التربية. جامعة الكويت (علوم ورياضيات/ابتدائي).
1987	Bachelor of Education College. Kuwait University (Science and Mathematics / Primary).	1983	دبلوم في التربية، كلية التربية الأساسية، الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
1983	Diploma in Education, College of Basic Education, Public Authority for Applied Education and Training.		

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

- 2009, Participating member of the "Transforming Ideas into Creations and Inventions" conference, organized by Al-Fateh University, Istanbul, Turkey.
- 2021, Educational Mobile Photography Course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2021, Basic Skills Course in Excel, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.

- 2009، عضو مشارك في مؤتمر "تحويل الأفكار إلى ابداعات واختراعات" الذي تنظمه جامعة الفاتح، إسطنبول، تركيا.
- 2021 دورة التصوير التعليمي بالموبايل، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2021، دورة مهارات أساسية في الأكل، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.

- 2021, Module Level Two Course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2021, Microsoft Office 365 course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2021, Moodle Level One Course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2020, Microsoft Teams course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2017, Professional Electronic Trainer Course, affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2003, Photoshop Course in Dealing with Photographers of the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2003, PowerPoint course in the arts of providing educational lessons affiliated to the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2002, Personal Computer Problems and Programs Course of the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2002, Ward Educational Computer Course of the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- 2001, Statistical Analysis Course and Programs of the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.

- 2021 ، دورة مودل المستوى الثاني، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2021 ، دورة ميكروسوفت أوفيس 365، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2021 ، دورة مودل المستوى الأول، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2020، دورة ميكروسوفت تيمز، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2017 ، دورة المدرب الالكتروني المحترف، التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2003، دورة فوتوشوب في التعامل مع المصورات التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2003 ، دورة بور بوينت في فنون تقديم الدروس التعليمية التابعة لهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2002 ، دورة مشاكل الكمبيوتر الشخصي والبرامج التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2002 ، دورة Ward الكمبيوتر التعليمي التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.

- 2000, Mastering Teaching Methods Course of the Public Authority for Applied Education and Training, State of Kuwait.
- Participating member of the International Conference on Reggio Emilia's Educational Experience for Kindergarten and Kindergarten Children. Kuwait.
- Associate member of the International Conference on Reggio Emilia Early Childhood Experiences, Reggio Emilia, Italy.

- 2001 ، دورة التحليل الإحصائي والبرامج التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- 2000 ،دورة إتقان أساليب التدريس التابعة للهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب، دولة الكويت.
- عضو مشارك في المؤتمر الدولي الخاص لتجربة ريجيو اميليا التربوية لأطفال الحضانة ومرحلة الرياض. دولة الكويت.
- عضو مشارك في المؤتمر الدولي الخاص لتجارب ريجيو اميليا للطفولة المبكرة، ريجيو اميليا، إيطاليا.

Publications

الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

Teachers' perceptions of parental involvement in elementary schools in the state of Kuwait. University of Pittsburgh. ProQuest, 1999.

رسالة دكتوراه

وجهة نظر أولياء الاومر في مشاركة الآباء في المراحل المبكرة. جامعة بتسبرغ، 1999.

Master Thesis

An analysis of criteria used for the selection of day care centers in Kuwait
AE Al-Houli - 1994 - University of Toledo.

رسالة ماجستير

تحليل لمعايير اختيار الحضانات للأطفال في دولة الكويت، 1994.

Books & Book Chapters

- 2004, The child between the family and kindergarten. Kuwait.
- 2002, The appropriate advanced method for kindergarten between theory and practice. University Student House: Kuwait.

كتب وفصول في كتاب

- 2004، الطفل بين الأسرة والروضة. دولة الكويت.
- 2002، الأسلوب المتطور الملائم لرياض الأطفال بين النظرية والتطبيق. دار الطالب الجامعي، دولة الكويت.

Articles

- Alhouli, Ahmad, Al-Mesad, Talal, Al-Kandari, Eisa (2021). Attitudes Of the Faculty Members in The Public Authority for Applied Education and Training In The State Of Kuwait Towards The Experience Of Distance Learning During The Corona Pandemic. Multicultural Education, Vol. 7, No 8, USA.
- Alhouli, Ahmad, Al-Mesad, Talal, Al-Kandari, Eisa (2021). Attitudes Of Teachers of General Education Schools in The State of Kuwait Towards the Experience of Distance Education During the Corona Pandemic.
- Alhouli, Ahmad, Al-Kandari, Eisa, Al-Mesad, Talal (2021). Students Perceptions towards their experience of distance education during the COVID-19 pandemic at the Public Authority for Applied Education and Training in the State of Kuwait
- Attitudes of School Teachers in the State of Kuwait Towards the Experience of Distance Education During the Coronavirus Pandemic
- Al-Hooli, Ahmed; Al-Massad, Talal; Taleb, Muhammad (2021). The level of interaction and communication between parents and kindergartens and the level of psychological satisfaction they have with these kindergartens from their point of view. Journal of Childhood and Education (Alexandria University), 47(1), 411-456.

مقالات علمية

- الهولي، أحمد؛ المسعد، طلال؛ الكندري، عيسى (2021) اتجاهات أعضاء هيئة التدريس بالهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بدولة الكويت نحو تجربة التعلم عن بعد أثناء جائحة كورونا. التعليم متعدد الثقافات، المجلد. 7، رقم 8، الولايات المتحدة الأمريكية.
- الهولي، أحمد؛ المسعد، طلال؛ الكندري، عيسى (2021). اتجاهات معلمي مدارس التعليم العام في دولة الكويت نحو تجربة التعليم عن بعد خلال جائحة كورونا.
- الهولي، أحمد؛ الكندري، عيسى؛ المسعد، طلال (2021). تصورات الطلاب تجاه تجربتهم في التعليم عن بعد خلال جائحة COVID-19 في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بدولة الكويت.
- اتجاهات معلمي المدارس في دولة الكويت نحو تجربة التعليم عن بعد خلال جائحة فيروس كورونا
- الهولي، أحمد؛ المسعد، طلال؛ طالب، محمد (2021). مستوى التفاعل والاتصال بين أولياء الأمور ورياض الأطفال ومستوى الرضا النفسي لديهم عن هذه الرياض من وجهة نظرهم. مجلة الطفولة والتربية (جامعة الإسكندرية)، 47(1)، 411-456.

- Talib, Muhammad; Al-Hooli, Ahmed; Al-Kandari, Jacob (2021). Methods and Values of Male and Female Dialogue in the Culture of Kuwaiti Society. International Journal, University of Basra, Iraq.
- Al-Massad, Talal; Al-Shatti, Hadeel; Al-Hooli, Ahmed (2021). Assessing the level of knowledge of kindergarten teachers for learning difficulties in the State of Kuwait. Arab Childhood Journal, 22(7), 69-92.
- Al-Massad, Talal; Al-Hooli, Ahmed; Nour, Souad (2020). The extent of awareness of Riyadh children about the concepts and values of citizenship and belonging in the State of Kuwait. Journal of the University of Peace, Khartoum. (Accepted for publication).
- Al-Kandari, Issa, Al-Massad, Talal; Al-Hooli, Ahmed (2019). The extent to which kindergarten principals and their assistants practice administrative functions in their workplaces in the State of Kuwait. Peace University Journal (special issue).
- Al-Massad, Talal, Al-Yateem, Aziza, Al-Holy, Ahmed (2017). The extent of the knowledge of the students of the two colleges of teacher preparation with the appropriate advanced developmental curriculum in kindergarten. Fayoum University Journal of Educational and Psychological Sciences, 7(4).
- the orphan, dear; Al-Massad, Talal and Al-Holy, Ahmed (2016). The role of the College of Basic Education in developing the national

- طالب، محمد؛ الهولي، أحمد؛ الكندري، يعقوب (2021). أساليب وقيم الحوار الذكوري والأنثوي في ثقافة المجتمع الكويتي. المجلة الدولية، جامعة البصرة، العراق.
- المسعد، طلال؛ الشطي، هديل؛ الهولي، أحمد (2021). تقييم مستوى إلمام المعلمات بمرحلة رياض الأطفال لصعوبات التعلم في دولة الكويت. مجلة الطفولة العربية، 22(7)، 69-92.
- المسعد، طلال؛ الهولي، أحمد؛ نور، سعاد (2020). مدى وعي أطفال الرياض بمفاهيم وقيم المواطنة والانتماء بدولة الكويت. مجلة جامعة السلام، الخرطوم. (مقبول للنشر).
- الكندري، عيسى، المسعد، طلال؛ الهولي، أحمد (2019). مدى ممارسة مديرات رياض الأطفال ومساعداتهن للوظائف الإدارية في مقار أعمالهن بدولة الكويت. مجلة جامعة السلام (عدد خاص).
- المسعد، طلال، اليتيم، عزيزة، الهولي، أحمد (2017). مدى الامام طالبات كليتي اعداد المعلم بالمنهج المتطور النمائي المناسب في رياض الأطفال. مجلة جامعة الفيوم للعلوم التربوية والنفسية، 7(4).
- اليتيم، عزيزة؛ المسعد، طلال والهولي، أحمد (2016). دور كلية التربية الاساسية في تنمية الانتماء الوطني لدى طالبات تخصص رياض الاطفال. المجلة التربوية، جامعة الكويت، 2016.

belonging of kindergarten students. Educational magazine, Kuwait University, 2016.

- Al-Holy, Ahmed - Al-Massad, Talal - Al-Yacoub, Ali (2010). A field study on the importance of interaction and communication between home and kindergarten within the requirements of the advanced program applications in kindergartens in the State of Kuwait. Childhood Magazine, Faculty of Kindergarten, Cairo University.
- Al-Massad, Talal; Al-Hooli, Ahmed; Al-Yacoub, Ali (2010). A field study of parents' opinions about the behavior of their children in the State of Kuwait during the 2003 Iraq Liberation War. Journal of Childhood, 6 (1), 57-72.
- Al-Massad, Talal - Al-Holy, Ahmed - Al-Daoud, Afifa (2006). The extent to which the teaching staff is familiar with learning difficulties at the primary and kindergarten levels in the State of Kuwait. Educational Research, 5(1) 219-260.
- Al-Hooli, Ahmed; the orphan, dear; Al-Massad, Talal (2005). Readiness for reading and writing among kindergarten children in private and public education in the State of Kuwait. Journal of Education, 128(2) 403-437.
- Al-Hooli, Ahmed; Al-Massad, Talal (2004). Difficulties faced by kindergarten teachers in applying the advanced method of teaching in

- الهولي، احمد- المسعد، طلال- اليعقوب، علي (2010). دراسة ميدانية حول أهمية التفاعل والاتصال بين البيت والروضة ضمن متطلبات تطبيقات البرنامج المتطور في رياض الأطفال في دولة الكويت. مجلة الطفولة، كلية رياض الأطفال، جامعة القاهرة.
- المسعد، طلال؛ الهولي، أحمد؛ اليعقوب، علي (2010). دراسة ميدانية لآراء أولياء الأمور حول سلوكيات أطفالهم في دولة الكويت أثناء حرب تحرير العراق 2003. مجلة الطفولة، 6(1)، 57-72.
- المسعد، طلال- الهولي، احمد – الداود، عفيفة (2006). مدى إلمام الهيئة التدريسية بصعوبات التعلم في المرحلة الابتدائية ومرحلة رياض الأطفال بدولة الكويت. البحث التربوي، 5(1) 219-260.
- الهولي، احمد؛ اليتيم، عزيزة؛ المسعد، طلال (2005). الاستعداد للقراءة والكتابة لدى أطفال الرياض بالتعليم الخاص والعام بدولة الكويت. مجلة التربية، 128(2) 403-437.
- الهولي، أحمد؛ المسعد، طلال (2004). الصعوبات التي تواجهها معلمات رياض الأطفال في تطبيق الأسلوب المتطور للتدريس بمرحلة رياض الأطفال في دولة الكويت. الثقافة والتنمية، 9(5) 63-89.
- الهولي، احمد؛ المسعد، طلال (2003). البرنامج التقليدي والبرنامج المتطور في رياض الأطفال في دولة الكويت من وجهة نظر المعلمات. الثقافة والتنمية، 7(2) 93-130.

kindergarten in the State of Kuwait. Culture and Development, 9(5) 63-89.

- Al-Hooli, Ahmed; Al-Massad, Talal (2003). The traditional program and the advanced program in kindergarten in the State of Kuwait from the point of view of teachers. Culture and Development, 7(2) 93-130.